
 1 

            Zápisnica zo zasadnutia Valného zhromaždenia  

     Urbárskeho pozemkového spoločenstva Žilina-Trnové  

   konaného dňa 25.09.2021 v kultúrnom dome Žilina-Trnové 

 

1. Otvorenie a voľba návrhovej ,  mandátovej komisie,  zapisovateľa a 

voľba pracovného predsedníctva. 
 

     Schôdzu otvoril a prítomných podieľnikov privítal predseda Urbárskeho pozemkového 

spoločenstva pán Peter Lacko. 

Predseda UPS p. Peter Lacko prečítal kandidátku členov jednotlivých komisií. 

  

Mandátová  a volebná komisia: 
Predseda:  Miroslav Ďurnek 

Členovia:   Vladimír Podhorec, Viliam Vričan, Mária Nováková, Dušan Magoč. 

Návrhová komisia: 

Predseda:  Pavol Podhorec,   

Členovia:   Ladislav Magoč, Ivan Sedliaček.. 

Overovatelia: 
Valéria Danišková, Mária Danišková.,  

 

Zapisovateľka: 

Helena Riháková 

 

Pracovné predsedníctvo: 

Peter Lacko,  Mgr.Vladimír Podhorec, Ivan Sedliaček 
 

     Keďže z pléna nebol daný žiadny doplňujúci alebo pozmeňujúci návrh, dal predseda Peter 

Lacko hlasovať. Všetci prítomní podielnici boli za zvolenie navrhnutých členov jednotlivých 

komisií. Nik nebol proti ani sa nik nezdržal hlasovania.  

 Potom predseda vyzval členov mandátovej komisie, aby sa ujali svojej funkcie. 

 

2. Správa mandátovej komisie 
   Predseda mandátovej komisie oznámil, že z 1113 podielov je prítomných 579,20 podielov 

čo predstavuje 53,63 % a konštatoval,  že VZ je uznášaniaschopné. 

Po elekronickej kontrole bol stav ešte upresnený na 664,011 podielov čo predstavuje 59,62% 

čo potvrdila aj návrhová komisia v návrhu uznesenia č.3 z VZ. 

   

  3. Program zasadnutia Valného zhromaždenia a jeho schválenie. 
          Po konštatovaní predsedu mandátovej komisie, že Valné zhromaždenie je uznášania-

schopné, predseda urbárskeho pozemkového spoločenstva pán Peter Lacko prečítal program 

schôdze .  

          Po prečítaní programu Valného zhromaždenia predseda p. Lacko vyzval prítomných 

podielnikov, aby sa vyjadrili k prednesenému programu, prípadne navrhli jeho zmeny.  

           Keďže z pléna nebol daný žiadny doplňujúci alebo pozmeňujúci návrh dal predseda 

Peter Lacko hlasovať. Všetci prítomní podielnici boli za prečítaný program. Nik nebol proti 
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ani sa nik nezdržal hlasovania. Keďže všetci vlastníci prítomných  podielov boli za prijatie 

predloženého programu,  program Valného zhromaždenia bol schválený.  

 

4. Prednesenie hodnotiacich správ  
 Vyhodnotenie plnenia rozpočtu  za rok 2019 a rok 2020 prečítal predseda UPS p. Lacko 

Peter. 

 Správu o činnosti výboru za rok 2019 a 2020  prečítal  predseda UPS p. Lacko Peter. 

 Doplnky a zmeny v registri podielnikov v roku 2019 aý do 31.8.2021  prečítala Helena 

Riháková. 

 Správu o hospodárení v lese za rok 2019 a 2020 prečítal p. Ivan Sedliaček . 

 Správu dozornej rady UPS Žilina-Trnové o kontrolnej činnosti za rok 2019 a 2020 prečítal 

predseda DR Mgr. Vladimír Podhorec.  

  

  5.Voľba výboru  

.     Predseda UPS Žilina – Trnové p. Lacko Peter oboznámil prítomných s volebnou 

kandidátkou nového výboru UPS. Zároveň ich upozornil na možnosť zmeny navrhovaných 

nových členov výboru a spôsob tejto zmeny. Nakoľko volebné lístky prítomní obdržali pri 

prezentácii, bolo im doporučené, aby po uvážení a schválení kandidátky tieto volebné lístky 

vložili do urny.  

 

       6. Odčlenenie nehnuteľnosti od spoločnej nehnuteľnosti. 

.    Predseda p. Lacko prečítal prítomným referát,  že v uznesení Valného zhromaždenia zo 

dňa 18.04. 2009 bol schválený pod bodom 14 predaj nehnuteľnosti. „1446/1, 1445/2 a 1576 

KÚ Trnové, parc.č. 1437/1 a 1437/2 tiež KÚ Trnové, a hlavne parc.č. 1433/1 a 1432 KÚ 

Trnové a nik s podielnikov si neuplatnil v zákonnej lehote predkupné právo.  

 V prvom rade sme museli uvedené nehnuteľnosti  vysporiadať, nakoľko uvedené parcely boli 

v podieloch vedené  na cca 445 podielnikov. Do roku  2013 po  účinnosť zákona č. 97/2013 z. 

z. sa nám na právnickú osobu  UPS Trnove vysporiadať cca 95,4% všetkých podielov. 

V ďalšom období sa nemohli vysporiadávať ďalšie podiely, lebo zákon zakazoval nadobúdať 

Urbárom nehnuteľnosti do ich vlastníctva. Zmenilo sa to až novelou uvedeného zákona, ktorá 

povoľuje vlastníctvo do 49%  celej výmery ktorú vlastní naše spoločenstvo. 

Ďalej čítal, že máme potencionalného kupca, ktorý by odkúpil z parcely 1433/1 cca 40.000,-

m2.  Na základe toho sme  dali vypracovať základnú štúdiu a  Geometrický plán č.63/2021 

ktorý rieši rozdelenie parcely CKN parcely č. 1433/1 a 1432. Kú Trnove. Uvedeným 

geometrickým plánom sa tieto zlúčili tak, že vznikla vo vyššej časti lokality záhrady CKN 

parcela č.1432 orná pôda o výmere 57.711m2 a v dolnej časti od cesty C-KN parcela č.1433/1 

orná Dali sme vypracovať základnú štúdiu a  Geometrický plán č.63/2021, ktorý rieši 

rozdelenie parcely CKN parcely č. 1433/1 a 1432. Kú Trnove. Uvedeným geometrickým 

plánom sa tieto zlúčili tak, že vznikla vo vyššej časti lokality záhrady CKN parcela č.1432 

orná pôda o výmere 57.711m2 a v dolnej časti od cesty C-KN parcela č.1433/1 orná pôda 

o výmere 40.230m2 Kú Trnove a túto časť ponúkame na odpredaj kupcovi. Uvedená parcela 

/ale v celku/ už bola valným zhromaždením v roku 2009 schválená na odpredaj, no zmenou 

zákona 181/1995 na zákon 97/2013z.z., pozemky vo vlastníctve Urbárov boli zaradené ako 

spoločné nehnuteľnosti a spoločne obhospodarované nehnuteľnosti. Nakoľko CKN parcela č. 

1433/1 a 1432 bola zaradená do spoločných nehnuteľnosti, musíme na tomto Valnom  

zhromaždení novovytvorenú CKN parcelu č.1433/1 odčleniť od spoločnej nehnuteľnosti 

a zaradiť ju do spoločne obhospodarovanej nehnuteľnosti a až následne sa opätovne odsúhlasí 

jej predaj, ktorý už bol schválený na VZ v roku 2009. 
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Po prečítaní tohto návrhu sa prihlásila p. Meszárošová, ktorá chcela vysvetlenie, z akého 

dôvodu je nutná táto zmena a hlavne prečo je potrebná. Podobnú otázku nastolila aj p. 

Fornerová, ktorá naviac sa pýtala, presne o akú lokalitu sa jedná. Predseda p. Lacko im podal 

potrebné odpovede, že odčlenenie parcely č. 1433/1 a 1432 KÚ Trnové je nutné z dôvodu 

možného odpredaja tejto parcely a bez odčlenenia sa nemôžu robiť žiadne ďalšie kroky. 

Zároveň ich informoval, že uvedenú parcelu plánujeme na budúci predaj kupcovi, cena sa 

odvíja od znaleckých posudkov. Na odpredaj sa zatiaľ uvažuje len o novovytvorenej parcele 

č. 1433/1 o výmere 40.230m2 ktorá vznikla na základe GP č. 63/2021 vypracovanom dňa 

1.6.2021 Fi. SLOVMAP s.r.o. Žilinská Lehota 115, IČO 50 740 318 a úradne overenom dňa 

24.08.2021 Ing. Jana Matysová pod číslom G1-1570/2021. Zároveň požiadal plénum  

o hlasovanie vo veci odčlenenia uvedenej nehnuteľnosti. Za oddelenie nehnuteľnosti od 

spoločnej nehnuteľnosti hlasovalo 596,86 majetkových podielov z celkového počtu 664,011, 

čo predstavuje 53,626. Návrh uznesenia č. 1 bol schválený. 

   

      7. Odpredaj nehnuteľnosti  

.  Na základe predchádzajúceho bodu programu predseda UPS p. Lacko Peter predložil 

prítomným „Návrh uznesenia č. 2 na odpredaj parcely č. 1433/1 orná pôda o výmere 

40230m2“. Proti tomuto uzneseniu vystúpila p. Meszárošová Mgr., p. Fornerová, a p. Turčan 

Marian. Poukazovali na to, že k uvedenému predaju potrebujú dlhší čas na rozmyslenie a viac 

informácii o účele využitia predmetnej lokality. Predseda p. Lacko oponoval tým, že uvedená 

lokalita je zatiaľ orná pôda bez inžinierskych sieti a ako taká sa predáva na základe dvoch 

znaleckých posudkov. Nie je v našich možnostiach túto plochu zmeniť na stavebné parcely, 

ako navrhovala vo svojom vystúpení p. Fornerová. Nakoľko otázky, týkajúce sa tohto 

pozemku sa dookola opakovali, predseda p. Lacko navrhol hlasovanie za predložené 

uznesenie č. 2. Za predaj nehnuteľnosti hlasovalo 550,82 majetkových podielov, čo 

predstavovalo 49,45. Uznesenie č. 2 nebolo prijaté. 

 

      8. Zhotovovanie geometrických plánov na naše nehnuteľnosti. 

. Naďalej sa bude pokračoval v zhotovovaní geometrických plánov podľa potreby nášho 

spoločenstva. 

 

9.Návrh rozpočtu UPS Žilina-Trnove na rok 2021 
    Návrh rozpočtu UPS Žilina-Trnove na rok 2019 prečítal predseda p. Peter Lacko. 

    Po prečítaní sa spýtal pléna na doplňujúce alebo pozmeňujúce návrhy. Keďže z pléna nebol 

daný žiadny doplňujúci alebo pozmeňujúci návrh, dal predseda Peter Lacko hlasovať za               

jeho schválenie.  

                 Za prednesený návrh rozpočtu na rok 2021 bolo za 664,011 podielov čo 

predstavuje 59,62% podielov, proti  nebol nikto a nikto sa nezdržal hlasovania. Rozpočet na 

rok 2021 bol schválený.  

 

        10. Vyhlásenie výsledkov volieb 

. Predseda volebnej komisie p. Ďurnek Miroslav predložil plénu výsledky tajného   hlasovania   

  členov výboru Urbárskeho pozemkového spoločenstva Žilina – Trnové.  

.  Z uvedeného dokumentu vyplýva, že všetci navrhovaní členovia do výboru UPS  získali  

   640,629 hlasov, čo predstavuje pre každého 57,88%. Na volebných lístkoch  nebola urobená  

  ani jedna zmena. Do nového výboru Urbárskeho pozemkového spoločenstva boli zvolení: 

Magoč Ladislav, Levčík Ján, Riháková Helena, Podhorec Pavol, Sedliaček Ivan, Fornerová 

Janka a Lacko Peter. Gratulujeme.  
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11.Diskusia   
 Diskusia prebehla počas bodu 7 odpredaj nehnuteľnosti  Prihlásili sa p. Moravčík, p. Ján 

Kurhajec a pán Turčan Marian. Na uvedené otázky im priamo odpovedal predseda Peter 

Lacko 

 Nakoľko sa nikto  ďalší z prítomných členov neprihlásil do diskusie, predsedajúci p. 

Lacko Peter diskusiu ukončil.  

 

     Zároveň vyzval predsedu návrhovej komisie p. Podhorca, aby prečítal návrh uznesenia č.3. 

 

       12.    Návrh uznesenia č.3 z VZ UPS     
Predseda návrhovej komisie pán Pavol Podhorec prečítal návrh uznesenia č.3 z VZ UPS 

Žilina Trnove. Po jeho prečítaní sa predseda p. Lacko opýtal prítomných, či má niekto 

pozmeňujúci alebo doplňujúci návrh. Nikto  z pléna  nemal pozmeňujúci alebo doplňujúci 

návrh. Ale pozmeňujúce návrhy  mal predseda pán Peter Lacko na základe bodu č. 7 

neschváleného predaja nehnuteľnosti č.1433/1.  Zmena v článku I. schvaľuje -Zrušiť bod č. 

8 o výplate z odpredaných nehnutelnosti 20% pre podielnikov  a nahradiť ho: násled. 

textom: Schvaľuje odmenu vo výške 10,-€/hod.  pracovníkom, ktorí zabezpečujú a realizujú 

styk  s úradmi a inými subjektami ohľadom   naších nehnuteľnosti. Jedná sa hlavne 

o kúpnopredajne zmluvy, nájomné zmluvy, štúdia, GP, projekty na infraštruktúry naších  

nehnuteľnosti. Taktiež, ak zabezpečujú styk s úradmi a inými subjektami ohľadom  

všetkých dokumentov potrebných pre chod nášho spoločenstva. A v článku I. bod č.20 a 23 

doplniť slovo Záhrady. 

. Potom dal hlasovať  za  takto upravený návrh uznesenia č.3. Za schválenie návrhu uznesenia 

bolo 664,011 hlasov, čo je 59,62 % z celkového počtu 1113 podielov. Hlasovanie bolo 

jednohlasné, nezdržal sa nikto, ani nikto nebol proti návrhu uznesenia č.3. Návrh uznesenia 

č.3 z Valného zhromaždenia UPS konaného dňa 25.09.2021 bol prijatý. 

 

 

  13. Záver 
     Predseda pán Peter Lacko poďakoval prítomným za účasť na dnešnom VZ. Týmto ukončil 

VZ UPS Žilina Trnove. 

 

 V Žiline-Trnovom dňa 25.09.2021 

 

  Predseda UPS: Peter Lacko                                       v.r.......................... 

 

Zápisnicu napísala: Helena Riháková                         v.r........................... 

 

 Overovatelia: Valéria Danišková                               v.r.......................... 

                    

                         Mária Danišková                               v.r........................... 

 


